
1 
 

Protokół nr XVII/2020 

z sesji w trybie zdalnym Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020r. 

w godzinach od 10
00

-11
20 

 

 

Obrady XVII sesji w trybie zdalnym Rady Gminy Kroczyce otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce Pan Krzysztof Janikowski.  

Protokołowała – Agnieszka Stolarska 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący otworzył obrady XVII sesji w trybie zdalnym Rady Gminy Kroczyce 

słowami: „Otwieram XVII sesję w trybie zdalnym Rady Gminy Kroczyce”. Następnie poinformował 

wszystkich biorących udział w zdalnej sesji, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 2020r. 

o samorządzie gminnym obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej 

gminy Kroczyce w zakładce „ Transmisje sesji Rady Gminy”. Ustawa z dnia 2 marca 2020 r.                     

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych dopuszcza 

zwoływanie i odbywanie obrad, sesji, posiedzeń a także podejmowanie rozstrzygnięć, w tym uchwał,       

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, przy użyciu narzędzi multimedialnych. 

Jest to informacja dla sołtysów i mieszkańców naszej gminy, ponieważ nie posiadają bezpośredniej 

możliwości wzięcia udziału w dzisiejszej sesji, dlatego też mają taką możliwość za pośrednictwem 

Internetu. 

Po przedstawieniu przedmiotowej informacji powitał Panie i Panów radnych, Pana Wójta, 

Panią Sekretarz i Panią Skarbnik Gminy Kroczyce, pracowników urzędu oraz wszystkich obecnych  

na zdalnej sesji oglądających niniejszą transmisję. 

Przed przejściem do punktu 2 porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce 

wyczytywał kolejno nazwiska radnych w celu głosowego potwierdzenia swojej obecności.                      

Po dokonaniu powyżej wymienionej czynności potwierdzono, że w zdalnej sesji bierze udział                 

15 radnych, co daje podstawę do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Ad. 2 

Następnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu nr XVI/2020 z dnia                           

10.03.2020r. Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi do niniejszego protokołu? Uwag 

nie zgłoszono. W związku z powyższym przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia 

przedmiotowego protokołu. Protokół nr XVI/2020 z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 10 marca 

2020r. został przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami, „za”, co potwierdza wykaz imienny z głosowania 

stanowiący Załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 3 

W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce przedstawił 

porządek obrad XVII sesji w trybie zdalnym Rady Gminy Kroczyce zwołanej na dzień 27 kwietnia 

2020r. 

Ad. 4  

Pan Krzysztof Janikowski poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy Kroczyce, która 

odbyła się 10 marca 2020r. do Biura Rady Gminy Kroczyce nie wpłynęły żadne interpelacje                  

ani zapytania radnych. 

Ad. 5 

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy między sesjami. Od ostatniej sesji były to głównie 

działania inwestycyjne jak również walka z pandemią. W pierwszej kolejności została przekazana 

informacja o zadaniach inwestycyjnych: 

1. w dniu 11.03.2020r. została podpisana umowa na pełnienie nadzoru inwestorskiego nad 

realizacją zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap II”. 

Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma INWEST-SERWIS Krzysztof Popczyk z Zawiercia     

za kwotę 58.000,00 zł, 

2. została podpisana umowa z firmą P.U.H.P. INST-GAZ Sp. J. z Jaskrowa na roboty budowlane 

związane z realizacją zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce 

– etap II” za kwotę 6.110.640,00 zł brutto. W ubiegłym tygodniu rozpoczęły się prace 

budowlane od strony ul. Marianka w Kroczycach na budowie kanalizacji, 

3. następnie w dniu 16.03.2020r. odbył się przetarg na przebudowę drogi w miejscowości 

Siemięrzyce. Wpłynęło 9 ofert.  Najtańsza oferta wynosiła 279.896,18 zł, a najdroższa 

opiewała na kwotę 391.480,54 zł. Została podpisana umowa z Wykonawcą zadania - firmą 

RAFALIN Sp. z o.o. Sp. komandytowa z Blachowni. Prace budowlane rozpoczną się                        

w pierwszym tygodniu maja br., 

4. dnia 26.03.2020r. odbył się przetarg na „Zmianę sposobu użytkowania części budynku szkoły 

na żłobek wraz z remontem”. Wpłynęło 6 ofert. Przetarg wygrała firma MONOMER                         

Sp. z o.o. z Myszkowa za kwotę 244.647,00 zł. W tym tygodniu planowane jest podpisanie 

umowy z Wykonawcą i rozpoczęcie prac budowlanych, 

5. trwają intensywne prace przy remoncie świetlicy wiejskiej w Dzibicach. W ubiegłym 

tygodniu udało się wymienić konstrukcję dachową, 

6. 02.04.2020r.  zostało podpisane porozumienie ze Starostwem Powiatowym w Zawierciu       

w sprawie kompleksowego porządkowania terenów położonych w pobliżu zbiorników 

wodnych w miejscowości Kostkowice i Dzibice. Jest to drugie porozumienie. Kwota dotacji 

celowej na realizację zadania wskazanego w porozumieniu wynosi 30.000,00 zł, 

7. 11.03.2020r.  otrzymaliśmy pismo z Komendy Wojewódzkiej Policji odnośnie rozpoczętej 

budowy posterunku policji w Kroczycach. Niestety umowa z Wykonawcą tego zadania 
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została rozwiązana. W chwili obecnej jest przygotowywany kolejny przetarg na wyłonienie 

nowego Wykonawcy. Termin realizacji niniejszego zadania przewidywany jest na luty 2021r. 

Natomiast otwarcie nowego posterunku planuje się na pierwsze półrocze 2021 roku. 

8. w związku z panującą epidemią COVID-19 podjęto szereg działań zapobiegawczych 

zakażeniu na terenie naszej Gminy. Zdezynfekowano miejsca publiczne, przystanki 

autobusowe w poszczególnych miejscowościach, część pracowników urzędu gminy jak                     

i jednostek organizacyjnych pracuje zdalnie. Została przeprowadzona akcja dostarczenia dla 

każdego mieszkańca maseczki i rękawiczek. Dane mieszkańców zostały pobrane z deklaracji 

na śmieci. Na chwilę obecną maseczki i rękawiczki nie dotarły jeszcze do wszystkich 

miejscowości – oczekujemy na brakującą partię rękawiczek. Pan Wójt podziękował 

wszystkim sołtysom i radnym za zaangażowanie w akcję i szybkie dostarczenie mieszkańcom 

maseczek i rękawiczek, a następnie przedstawił statystykę zachorowalności na COVID-19,            

na terenie naszej gminy. Na podstawie danych z dnia 26 kwietnia 2020r. największą ilość 

osób, u których potwierdzono wynik dodatni stanowi Zawiercie, w Ogrodzieńcu – 6 osób,              

w Porębie – 10 osób i w Kroczycach 8 osób. Natomiast liczba osób oddanych do kwarantanny 

w Kroczycach to 22 osoby. Pan Wójt zaapelował do wszystkich mieszkańców o zachowanie 

ostrożności i dostosowanie się do obowiązujących zasad.      

Pan Wójt podziękował za uwagę.  

 

Ad. 6 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Kroczyce na 2020 rok. 

Przewodniczący RG Kroczyce poprosił Panią Katarzynę Fabjańską-Góral o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 Szanowni Państwo w planowanych dochodach bieżących proponuje się zmniejszenie 

dochodów z tytułu wpływu z podatku VAT o 317.065,00 zł. Zmiana ta jest neutralna dla budżetu, 

ponieważ niniejszą pozycję odnajdujemy w planowanych wydatkach bieżących w dziale 900 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdz. 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód. Jest 

to ściśle związane ze zmniejszeniem skali wydatków na przedsięwzięcia w zakresie budowy 

kanalizacji. Jednocześnie w dochodach bieżących zwiększamy plan o 5.079,00 zł i są to środki 

zwiększonej subwencji oświatowej. Zgodnie z ostatnio otrzymaną informacją z Ministerstwa 

Finansów planowana subwencja oświatowa na ten rok dla naszej Gminy będzie o tą kwotę większa, 

aniżeli była uprzednio zakładana w projekcie budżetu w listopadzie ubiegłego roku. W dziale 756 

zmniejszamy planowane dochody kolejno o kwoty 45.000,00 zł i 55.000,00 zł, tj. łącznie o 100.000,00 

zł, czyli o taką wartość, na jaką szacujemy zmniejszone wpływu z podatku od nieruchomości według 

przygotowanego również na dzień dzisiejszy projektu uchwały. Chcielibyśmy wprowadzić 
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udogodnienia dla przedsiębiorców, którzy utracili płynność finansową na skutek panującej pandemii. 

O 1.613,00 zł zmniejszamy planowane wpływy w udziałach Gminy w  podatku dochodowym od osób 

fizycznych. Jest to kwota zgodna z informacją otrzymaną z Ministerstwa Finansów. W planowanych 

dochodach majątkowych zmniejszamy dotacje związane z dofinansowaniem zadania inwestycyjnego 

pod nazwą „Budowa kanalizacji na terenie Gminy Kroczyce etap II”.  To zmniejszenie szacowane jest 

na kwotę 297.912,00 zł. Jest ona zgodna z wartościami, które wynikają jednocześnie z umów 

podpisanych z Wykonawcami tego zadania, jak również z szacowanymi przepływami finansowymi, 

które zostały ujęte we wniosku o udzielenie pożyczki na to przedsięwzięcie. 

W kolejnej tabeli zaprezentowaliśmy Państwu zmiany w planowanych wydatkach, które kształtują się 

następująco: 

 w wydatkach bieżących w dziale 600 zmniejszamy plan o 100.000,00 zł. Są to środki na 

dotacje dla miasta Zawiercie związane z organizacją transportu zbiorowego, 

 w dziale 700 zwiększamy planowane wydatki o kwotę 60.000,00 zł. Są to środki, które 

zabezpieczą nam potrzeby dotyczące zwłaszcza regulacji stanu prawnego naszych gruntów               

i nieruchomości, 

 w dziale 855 zwiększamy plan wydatków o 160.000,00 zł. Są to środki, które zabezpieczają 

nam wkład własny do zadania dotyczącego budowy i przystosowania pomieszczeń byłej 

szkoły podstawowej w Kroczycach do nowo tworzonego żłobka, 

 w dziale 900 zmniejszamy planowane wydatki o kwotę 317.065,00 zł . Są to środki, o których 

wspomniano na początku sesji i stanowią one wydatki na podatek VAT związany z budową 

kanalizacji.  

Kolejne zmiany dotyczą wydatków majątkowych. O kwotę 100.000,00 zł zmniejszamy plan 

wydatków w zakresie dotacji celowej dla Województwa Śląskiego na dofinansowanie kosztów 

budowy chodnika w Pradłach. Tego zadania nie będziemy realizować, są to wolne środki, które można 

przeznaczyć na inny cel. Natomiast w dziale 900 dokonujemy zmian w obrębie dwóch zadań 

inwestycyjnych, które aktualnie są realizowane. „Budowa kanalizacji na terenie Gminy Kroczyce – 

etap II” wartość tego zadania jest mniejsza, aniżeli wartość, która była wcześniej zaplanowana              

po podpisaniu umowy z Wykonawcą, koszty rozkładają się w inny sposób. Pozwala nam                         

to na zmniejszenie planu wydatków na ten rok o 1.578.595,00 zł. Natomiast w związku z pojawieniem 

się dodatkowych kosztów, dodatkowych robót, które warunkują zakończenie budowy etapu III i IV 

kanalizacji, musimy zwiększyć plan wydatków o 200.000,00 zł. 

Skutkiem powyższych zmian jest zmniejszenie planowanego deficytu budżetowego o 1.010.149,00 zł, 

a źródłami jego finansowania będą pożyczki w WFOŚiGW (zarówno ta, która była zaciągnięta                    

w związku budową kanalizacji w latach ubiegłych, jak i ta, która jest planowana do zaciągnięcia                  

w mniejszej wysokości). Ponadto wprowadzamy zmiany, jeżeli chodzi o źródło finansowania                   

w wolnych środkach. Wolne środki, które zabezpieczą nam finansowanie deficytu kształtują się                     

w wysokości 1.473.617,94 zł. Pozostałe przychody finansujące nam deficyt w porównaniu                        
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do poprzednich uchwał nie zmieniają się.  W związku ze zmianami, które dotyczą kwot pożyczki, 

którą możemy zaciągnąć w związku z budową kanalizacji sanitarnej – etap II należy dokonać korekt 

limitów zobowiązań jak i upoważnień dla Pana Wójta, które będą zgodne z dokumentami, jakie 

zostaną złożone w najbliższym czasie do WFOŚiGW o aplikowanie wniosku o udzielenie pożyczki. 

Kolejne paragrafy projektu niniejszej uchwały dotyczą powyżej omówionych zmian.  

W związku z powyższym należało uaktualnić Załącznik nr 1, który prezentuje aktualny plan 

przychodów i rozchodów Gminy Kroczyce na 2020 rok, Załącznik nr 2, który przedstawia planowane 

wydatki majątkowe w budżecie Gminy Kroczyce w 2020r. oraz Załącznik nr 3, czyli aktualnie 

planowane wydatki w formie dotacji.  

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 

Uchwała Nr 124/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Kroczyce na 2020 rok została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami, „za”, 

1 głos nie został oddany,  co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 2              

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej Uchwałą nr 100/XIII/2019 Rady Gminy 

Kroczyce z dnia 18 grudnia 2019 roku. 

Projekt uchwały również przedstawiła Skarbnik Gminy Kroczyce Pani Katarzyna Fabjańska-

Góral.  

Szanowni Państwo główną przesłanką do podjęcia niniejszej uchwały są zmiany w budżecie, 

które były przed chwilą przegłosowane. Zmiana deficytu budżetowego powoduje konieczność 

aktualizacji wieloletniej prognozy finansowej. Ponadto istotną zmianą, którą wprowadzamy jest 

zmiana horyzontu czasowego. Wcześniej uchwały w sprawie WPF mieliśmy uchwalone do 2037r., ale 

w związku z tym, że pożyczka, o którą aplikujemy na budowę kanalizacji sanitarnej II etap, jest dużo 

mniejsza niż uprzednio zakładaliśmy, pozwala nam to na skrócenie horyzontu czasowego do roku 

2033, a więc o 4 lata. Ponadto w Załączniku nr 2 w wykazie przedsięwzięć – aktualizujemy 

przedsięwzięcia dotyczące budowy kanalizacji. Zwiększamy o 200.000,00 zł limit na etap III i IV 

zgodnie z uchwalonymi przed chwilą zmianami w sprawie budżetu gminy. Aktualizujemy również 

limity na przedsięwzięcie etap II, które finalnie również zostają zmniejszone. Jednocześnie 

wprowadzamy nowe zadanie pod nazwą EKOENERGIA – montaż instalacji fotowoltaicznych na 

potrzeby gospodarstw domowych w Gminie Kroczyce. Wprowadzamy limity na to zadanie, które 

łącznie wynoszą 8.000.000,00 zł. Również w najbliższych tygodniach planujemy złożyć wniosek                  

o dofinansowanie niniejszego  przedsięwzięcia, które będzie polegało na udzieleniu dotacji dla 
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finansowania mieszkańców na montaż instalacji fotowoltaicznych w prywatnych budynkach. 

Aktualnie pracujemy nad skompletowaniem niezbędnej do złożenia wniosku dokumentacji.   

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 

Uchwała Nr 125/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej Uchwałą                            

nr 100/XIII/2019 Rady Gminy Kroczyce z dnia 18 grudnia 2019 roku została podjęta 

jednogłośnie tj. 14 głosami, „za”, 1 głos nie został oddany, co potwierdza wykaz imienny                        

z głosowania stanowiący Załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było 

podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach.  

Następnie poprosił Panią Skarbnik Gminy Kroczyce o zreferowanie projektu uchwały.  

Szanowni Państwo w najbliższych dniach planujemy złożyć wniosek o dofinansowanie                        

z   Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na zadanie 

dotyczące budowy kanalizacji sanitarnej etap II w formie pożyczki. W związku z tym,                                     

że przedmiotowe przedsięwzięcie finalnie będzie kosztować mniej niż uprzednio zakładaliśmy,                    

stąd też pożyczka, którą planujemy zaciągnąć będzie wynosić 1.813.636,02 zł w rozbiciu na dwa 

kolejne lata budżetowe. Uprzednio planowaliśmy, że łącznie będzie ona wynosiła 3.580.532,00 zł. 

Pożyczka ta będzie zaciągnięta w latach 2020 - 2021 i będzie stanowiła 90% naszego wkładu 

własnego, czyli maksymalnie o tyle o ile możemy aplikować na taką kwotę właśnie będziemy składać 

wniosek. Pożyczka z WFOŚiGW jest każdorazowo bardzo atrakcyjnym instrumentem finansowym 

wspierającym takie przedsięwzięcia.  Jest to najtańsze rozwiązanie dla jednostek samorządu 

terytorialnego. Oprocentowanie wynosi 3% w skali roku.  Każdorazowo po upływie określonego 

terminu z uwzględnieniem określonych warunków można aplikować o umorzenie na ten moment 

nawet do 45% wartości pożyczki. Dlatego też chętnie korzystamy z tego typu instrumentów i  form 

wsparcia.  

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę.  

Pan Krzysztof Janikowski zapytał radnych czy mają jakieś uwagi do omówionego projektu? 

Wobec braku pytań odczytał pełną treść Uchwały Nr 126/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia                   

27 kwietnia 2020r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. Po odczytaniu treści powyżej przytoczonej 

uchwały Rada Gminy Kroczyce przystąpiła do głosowania.  
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 Uchwała Nr 126/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                              

i Gospodarki Wodnej w Katowicach została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami, „za”, 1 głos nie 

został oddany,  co potwierdza imienny wykaz  z głosowania stanowiący Załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 9 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia w 2020 

roku zwolnień z podatku od nieruchomości oraz przedłużenia terminów płatności rat podatku                        

od nieruchomości w celu złagodzenia skutków społeczno-gospodarczych pandemii wywołanej 

wirusem SARS-CoV-2 

Projekt uchwały również przedstawiła Pani Katarzyna Fabjańska- Góral Skarbnik Gminy 

Kroczyce.  

Szanowni Państwo czas, w którym się obecnie znajdujemy jest ciężki dla nas wszystkich, 

również dla wszystkich przedsiębiorców. Wraz z Panem Wójtem postanowiliśmy wprowadzić pewne 

rozwiązanie tzw. lokalną tarczę antykryzysową.  Oprócz tarczy antykryzysowej, którą uchwalił rząd, 

chcielibyśmy stworzyć lokalne wsparcie dla podmiotów gospodarczych, które w związku z zaistniałą 

sytuacją ponoszą negatywne skutki tj. utratę płynności finansowej. Na terenie naszej gminy jest dużo 

podmiotów gospodarczych, którzy świadczą usługi turystyczne, hotelarskie i restauracyjne. Są to 

usługi, które na ten moment są bardzo restrykcyjnie traktowane przez szczególne przepisy związane z 

koronawirusem. Te podmioty ponoszą największe konsekwencje finansowe. Mamy także 

świadomość, że inni przedsiębiorcy również mają trudną sytuację, dlatego też w formie ukłonu w ich 

stronę przygotowaliśmy projekt uchwały, który być może pomoże pozostałym podmiotom w tym 

trudnym czasie. Ustawa o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 z dnia 2 marca 2020r. daje możliwość radom gmin na 

podjęcie uchwały dotyczącej zwolnień lub odroczeń płatności podatku od nieruchomości od 

budynków, budowli, gruntów, które są związane z prowadzeniem działalności gospodarczej.                   

W projekcie uchwały, który otrzymaliście Państwo, zostały naniesione pewne zmiany i są one 

związane z legislacją. W międzyczasie zostało opublikowane i obowiązuje nowe rozporządzenie 

określające ograniczenia, nakazy i zakazy w związku z wystąpieniem stanu epidemii z dnia                         

19 kwietnia 2020r. W związku z powyższym proszę o naniesienie wraz ze mną stosownych poprawek 

do niniejszego projektu uchwały. W § 3 zamiast informacji, że warunkiem skorzystania przez 

przedsiębiorców z ulg jest brak zaległości w podatku od nieruchomości za okres do końca lutego 

2020r. należy wpisać do końca marca 2020r.  Dodatkowo został wprowadzony § 4 dotyczący 

pomocy publicznej. Jest to zapis mówiący o tym, że te proponowane ulgi i ułatwienia dla 

przedsiębiorców są pomocą publiczną, aby każdy z tych podmiotów miał świadomość, że jest                     

to pomoc limitowana do 800.000,00 euro.  
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Ułatwienia, które chcemy wprowadzić niniejszą uchwałą polegają na zwolnieniu w podatku                        

od nieruchomości dla przedmiotów opodatkowania, (czyli gruntów, budynków i budowli), i które                 

są wykorzystywane do tych działalności, które z uwagi na przepisy szczególne nie mogą być 

prowadzone (usługi hotelarskie, restauracyjne w zakresie, jeżeli nie są świadczone „na wynos”, i inne 

usługi np.  usługi kosmetyczne czy fryzjerskie). Szczegółowo są one wymienione w rozporządzeniu 

Rady Ministrów z 19 kwietnia 2020r. w § 8. Na podstawie przytoczonego przepisu chcielibyśmy 

zwolnić przez 3 miesiące z płacenia podatku od nieruchomości ( miesiące IV, V i VI 2020r.) podmioty 

będące  zarówno osobami prawnymi jak i osobami fizycznymi prowadzącymi tego typu działalność. 

Natomiast w § 2 proponujemy, aby wszystkim innym przedsiębiorcom niezależnie, jaką prowadzą 

działalność odroczyć terminy płatności podatku należnych w maju, czerwcu br. do 30 września 2020r.  

Zatem wszyscy Ci, którzy są zobowiązani do zapłacenia raty do 15 maja i osoby prawne do 15 

czerwca mogą bez żadnych konsekwencji finansowych (upomnień, odsetek i kar), jeżeli skorzystają z 

tej ulgi zapłacić te transze do końca września 2020r. Warunkiem skorzystania z omawianych ulg 

byłoby uregulowanie wszystkich płatności za okres do końca I kwartału 2020r. Pomoc ta nie jest 

pomocą de minimis, z jaką mamy do czynienia w bieżącej działalności, ale jest pomocą szczególną 

wynikającą z przepisów Komisji Europejskiej i zgodnie z zaleceniami Urzędu Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów powinniśmy zapisy tej uchwały uzupełnić o paragraf uświadamiający przedsiębiorców, 

że ta pomoc jest pomocą publiczną przyznawaną na zasadach UE i jest pomocą limitowaną. 

Informacja ta jest szczególnie istotna dla podmiotów, które będą korzystały z innych form pomocy z 

tarczy antykryzysowej lub innych dofinansowań do składek ZUS czy wynagrodzeń pracowników.   

Pan Krzysztof Janikowski zapytał radnych czy mają jakieś uwagi do omówionego projektu? 

Wobec braku pytań odczytał pełną treść uchwały. 

 Uchwała Nr 127/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020  r. w sprawie 

wprowadzenia w 2020 roku zwolnień z podatku od nieruchomości oraz przedłużenia terminów 

płatności rat podatku od nieruchomości w celu złagodzenia skutków społeczno-gospodarczych 

pandemii wywołanej wirusem SARS-CoV-2 została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”,                  

1 głos nie został oddany co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Następnym punktem porządku obrad, było podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Dzibicach. 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce poprosił Sekretarz Gminy Panią Ewę Kaziród-Kula                

o przedstawienie projektu uchwały.  

Szanowni Państwo jak zapewne Państwo pamiętacie podczas styczniowej sesji Rady Gminy 

Kroczyce podejmowaliśmy dwie uchwały intencyjne: 
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 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dzibicach, 

 oraz drugą w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Kroczycach 

poprzez utworzenie podporządkowanej jej organizacyjne Szkoły Filialnej                          

w Dzibicach, o strukturze organizacyjnej klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym. 

Był to pierwszy z etapów przewidzianych w art. 89 ustawy Prawo oświatowe. Z powyższego przepisu 

wynika, że szkoła może być zlikwidowana lub przekształcona z końcem roku szkolnego, a proces ten 

właśnie składa się z tych dwóch etapów. Pierwszy z nich obejmował przygotowanie się do likwidacji 

poprzez podjęcie uchwały intencyjnej i takie uchwały zostały podjęte w styczniu br. Po tym terminie 

organ prowadzący zgodnie z Prawem oświatowym zawiadomił rodziców o zamiarze likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Dzibicach i zamiarze przekształcenia Szkoły Podstawowej w Kroczycach                         

za pośrednictwem poczty tradycyjnej i zwrotnym potwierdzeniem odbioru. Następnie zwróciliśmy się 

do Śląskiego Kuratorium Oświaty z prośbą o wydanie opinii w przedmiotowej sprawie.                                

W otrzymanym postanowieniu z dnia 6 lutego 2020r. Śląski Kurator Oświaty pozytywnie zaopiniował 

zamiar likwidacji z dniem 31 sierpnia 2020r. Szkoły Podstawowej w Dzibicach oraz zamiar 

przekształcenia z dniem 31 sierpnia 2020r. Szkoły Podstawowej w Kroczycach poprzez utworzenie 

podporządkowanej jej organizacyjne Szkoły Filialnej w Dzibicach, o strukturze organizacyjnej klas                 

I-III wraz z oddziałem przedszkolnym w budynku likwidowanej Szkoły Podstawowej w Dzibicach.  

W związku z tym , że pierwszy etap zamiaru likwidacji i przekształcenia został zakończony 

przedkładamy Państwu dwie kolejne uchwały, które stanowią etap II.     

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 

Uchwała Nr 128/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie  

likwidacji Szkoły Podstawowej w Dzibicach została podjęta 13 głosami „za”, 1 głosem 

„przeciw”, 1 głos nie został oddany, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący 

Załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było 

podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Kroczycach poprzez utworzenie 

podporządkowanej jej organizacyjnie Szkoły Filialnej w Dzibicach, o strukturze organizacyjnej klas                   

I-III wraz z oddziałem przedszkolnym. 

Głos zabrała również Pani Sekretarz Gminy Kroczyce. 

Szanowni Państwo komentarz do tego projektu uchwały jest taki sam jak do podjętej przed 

chwilą uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Dzibicach. Jest to kolejny etap działań, 

które podjęliśmy na styczniowej sesji. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania pozostajemy do Państwa 

dyspozycji.  
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 

Uchwała Nr 129/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie  

przekształcenia Szkoły Podstawowej w Kroczycach poprzez utworzenie podporządkowanej jej 

organizacyjnie Szkoły Filialnej w Dzibicach, o strukturze organizacyjnej klas I-III wraz                        

z oddziałem przedszkolnym została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, 1 głos nie został 

oddany, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 12 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt ma terenie Gminy 

Kroczyce w 2020 roku.  

Szanowni Państwo myślę, że każdy zapoznał się z projektem niniejszej uchwały                         

oraz programem przesłanym w materiałach sesyjnych. Czy ktoś ma jakieś pytania bądź uwagi do 

przedmiotowego projektu, na które Pani Grażyna Masłyka mogłaby udzielić odpowiedzi?  

Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 

Uchwała Nr 130/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Kroczyce w 2020 roku została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami 

„za”, 1 głos nie został oddany, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik             

nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości 

oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne 

usamodzielnienie.  

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce poprosił Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kroczycach Panią Gabrielę Lech o zreferowanie projektu niniejszej uchwały.  

Szanowni Państwo zgodnie ustawą o pomocy społecznej do zadań własnych gminy należy 

przyznawanie i wypłacanie pomocy na ekonomiczne usamodzielnienie w formie zasiłków i pożyczek. 

W związku z powyższym rada gminy ma obowiązek określenia w drodze uchwały wysokości oraz 

szczegółowych warunków, trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne 

usamodzielnienie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 



11 
 

Uchwała Nr 131/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie  

określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 

celowego na ekonomiczne usamodzielnienie  została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”,                

1 głos nie został oddany, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik                     

nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                     

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Projekt uchwały również przedstawiła Pani Gabriela Lech. 

Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 3 ustawy o pomocy społecznej do zadań własnych gminy     

o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielenie schronienia, zapewnienie 

posiłku oraz niezbędnego ubrania osobom tego pozbawionym. W związku z powyższym 

podjęcie niniejszej uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                   

w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi jest uzasadnione. 

Pani Kierownik GOPS w Kroczycach podziękowała za uwagę.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań Pan Krzysztof Janikowski odczytał pełną treść uchwały. 

Uchwała Nr 132/XVII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie  

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia                         

i mieszkaniach chronionych została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, 1 głos nie został 

oddany, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 15 

Następnym punktem porządku obrad było zgłaszanie wolnych wniosków. Przewodniczący 

Rady Gminy Kroczyce poinformował, że jeżeli ktoś chciałby zabrać głos to zgłasza ten fakt poprzez   

podniesienie kartki z napisem „Proszę o udzielenie głosu”.   

Jako pierwszy głos zabrał radny Pan Robert Łągiewka. Radny zwrócił się do Pana Wójta             

oraz wszystkich pracowników UG Kroczyce z podziękowaniem w imieniu mieszkańców Kroczyc za 

zorganizowanie ochronnych maseczek i rękawiczek. Jednocześnie poinformował, że podczas 

przekazywania tych środków ochronnych mieszkańcy zgłaszali swoje uwagi. Najwięcej z nich 

dotyczyło odtwarzanego chodnika na ul. Jana Pawła II w Kroczycach. Mieszkańcy wnioskują, aby 
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Kierownik budowy skontrolował dokładnie ten chodnik, który firma odtwarzała po budowie 

kanalizacji, w szczególności przy  posesji nr 63 (chodnik jest uszkodzony).  

Następnie udzielono głosu Panu Sławomirowi Łysek.  Radny ponawia prośbę o montaż tablic 

ogłoszeniowych w miejscowości Kostkowice. Pytał również o ul. Długą w Kostkowicach, kiedy 

będzie naprawiona? 

Jako trzeci głos zabrał Pan Tomasz Ciszewski. Radny zwrócił się z zapytaniem, na jakim 

etapie postępowania sądowego w zakresie regulacji prawnych znajdują się drogi w Siamoszycach? 

Następnie głos zabrał Pan Zbigniew Biały. Radny zawnioskował o przekazywanie takiej samej 

ilości worków żółtych (na tworzywa sztuczne) jaka jest odbierana przez firmę podczas odbioru 

odpadów komunalnych. 

Po zakończeniu zgłaszania wniosków przez radnych Pan Wójt udzielił następujących 

odpowiedzi: 

1. Odnośnie chodnika przy ul. Jana Pawła II w dniu jutrzejszym odbędzie się narada               

z firmą RPM w Lublińcu, podczas której na pewno ten temat zostanie poruszony. Inwestycja 

nie została jeszcze zakończona. Jeżeli jutro okaże się, że firma nie jest w stanie odtworzyć 

każdej drogi i wykonać pozostałych prac przy kanalizacji to na koniec czerwca zakończymy 

inwestycję, jednocześnie nie pozwolimy na to, aby firma opuściła budowę bez usunięcia 

powstałych usterek.  

2. Tablice, o które pytał Pan Łysek są już wykonane. Teraz jest tylko kwestia ich 

montażu. Natomiast w sprawie ul. Długiej w Kostkowicach będę jutro rozmawiał na ten temat 

z firmą  RPM. 

3. Sprawy dotyczące dróg położonych w Siamoszycach są w sądzie. Czekamy na 

zakończenie postępowań, aby móc przejąć te drogi. Natomiast nie jesteśmy w stanie 

odpowiedzieć jak będzie się przedstawiała kwestia z naborami na nowe projekty drogowe.  Na 

chwilę obecną mamy przygotowane trzy projekty gotowe do złożenia. Kolejne będą 

opracowywane dla miejscowości Siamoszyce, Biała Błotna, czyli tam, gdzie drogi nie były 

jeszcze zrobione. 

4. Z przeprowadzonej przez pracowników, UG Kroczyce analizy wynika, że na terenie 

naszej gminy nie ma takiej miejscowości, w której wszyscy mieszkańcy zadeklarowali, że 

posiadają kompostowniki. Gdyby takie miejscowości były,  wówczas wystąpilibyśmy do 

firmy o zamianę worków brązowych na worki żółte. Natomiast o tym, żeby firma odbierająca 

odpady zostawiała więcej worków żółtych możemy zapomnieć, ponieważ wiąże się to ze 

zwiększeniem kosztów dla Wykonawcy zadania. Jeżeli ktoś potrzebuje więcej worków może 

je odebrać w UG Kroczyce. Rozważamy jeszcze taką możliwość, aby Gmina dokupiła worki 

brązowe i przekazywała je tym mieszkańców, którzy nie posiadają kompostowników,             

a firma odbierająca odpady zostawiałaby wówczas 4 worki żółte, zamiast 2 żółtych                          
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i 2 brązowych. Po dokonaniu analizy, przedstawimy taką propozycję prezesowi firmy ZGK                

i zobaczymy jaka będzie ostateczna decyzja.  

Pan Wójt podziękował za uwagę. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce, który w imieniu własnym                  

i całej Rady życzył mieszkańcom naszej Gminy zdrowia i wytrwałości w trudnym dla nas 

wszystkich czasie.       

 

 

 Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany                    

i zamknął sesję następującymi słowami „Zamykam XVII sesję w trybie zdalnym Rady Gminy 

Kroczyce”.  

 

 

Protokołowała: 

A. Stolarska 


